
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUI COVASNA

P R O C E S - V E R B A L  nr. 12/2024

Încheiat  astăzi,  25  aprilie  2024,  orele  1400,  cu  ocazia  ȘEDINŢEI
ORDINARE a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt  prezenţi  12  consilieri  în  sala  de  ședințe,  prin  mediul  online
(SKYPE) participă consilierii: dl Bocan Ioan Marcel și dl Fulop Csaba, care
ulterior ajunge fizic în sala de ședințe. Lipsește dna consilier Becsek Eva, dl
Neagovici Vasile Cătălin și dl Domahazi Janos.

Participă la şedinţă: primarul orașului, dl Gyero Jozsef,  secretar general,
dna Vasilica Enea și directorul adjunct al direcției economice, dl Antal Levente.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  ORDINARĂ  prin  Dispoziția
primarului nr.    243/2024, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin afişare la
sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail la data
de 19 aprilie 2024.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţa
ordinară a consiliului local din luna aprilie 2024, care se desfășoară în sala „Ignacz
Rozsa” a Casei Orășenești de Cultură  Covasna.

Președinte  de  ședință  pentru  luna  aprilie  a  fost  ales  dl  consilier  Bodo
Tohotom în ședința extraordinară din 4 aprilie 2024.

Dl președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 

1. Proiect  de hotărâre cu privire la aprobarea susținerii  financiare a
asociației  sportive  „Asociația  Sportivă  Covasna”  în  anul  2024  în  vederea
promovării și dezvoltării activității sportive în orașul Covasna.

2.  Proiect  de  hotarâre  cu  privire  la  indexarea  impozitelor  și  taxelor
locale pe anul 2025.

3.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  închirierii,  prin  licitație
publică, a suprafețelor de pajiști aflate în domeniul privat al orașului Covasna.

4. Diverse.
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Dl Primar  propune scoaterea de pe ordinea de zi a punctului 3, având în
vedere  că  nu  a  ajuns  răspunsul  prin  care  s-au  solicitat  informații  referitoare  la
valoarea de pornire a licitației.

Totodată,  propune  suplimentarea  ordinii  de  zi  cu  6  puncte,  după  cum
urmează:

1. Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul
privat al orașului Covasna a Clădirii Poligon și aprobarea demolării acesteia.
Este nevoie să aprobăm acest proiect de hotărâre cât mai repede, ca să putem face
demersurile  ulterioare  și  să  ne  putem  apuca  de  investițiile  planificate  pe  acel
amplasament.

Ținând cont  de  faptul  că  pentru  proiectele  cu  finanțare  neramburabilă  din
bugetul local termenul de evaluare a fost 24 aprilie 2024, luând în considerare și
faptul că urmează mai multe zile nelucrătoare și că trebuie încheiate contractele de
finanțare  ca  asociațiile  să  pot  dispune  de  sumele  alocate,  se  propune  aprobarea
următoarelor proiecte:

2.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  finanțării  nerambursabile
alocate de la bugetul local al orașului Covasna pentru activități nonprofit de
interes local, pe anul 2024, pentru proiectele culturale.

3.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  finanțării  nerambursabile
alocate de la bugetul local al orașului Covasna pentru activități nonprofit de
interes local, pe anul 2024, pentru proiectele religioase.

4.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  finanțării  nerambursabile
alocate de la bugetul local al orașului Covasna pentru activități nonprofit de
interes local, pe anul 2024, pentru proiectele educaționale.

5.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  finanțării  nerambursabile
alocate de la bugetul local al orașului Covasna pentru activități nonprofit de
interes local, pe anul 2024, pentru proiectele sportive.

6.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la   desemnarea  membrilor  comisiei
pentru predarea - preluarea unor bunuri imobile aflate în domeniul public al
statului  şi  în  administrarea  Ministerului  Finanţelor-Agenţia  Naţională  de
Administrare Fiscală prin Direcţia Generală Regională a Finanţelor Publice
Braşov şi  trecerea acestora în domeniul  public al  oraşului Covasna,  judeţul
Covasna.  Aici  a  fost  publicat  Hotărârea  de  Guvern  nr.  312/2024  prin  care  s-a
aprobat  transmiterea  în  proprietatea  orașului  Covasna  a  clădirii  aflate  în  strada
Gabor Aron nr. 10, cu destinația bine stabilită, iar obligația noastră este să semnăm
protocolul de predare – primire în 30 de zile de la publicarea Hotărârii de Guvern.
Ținând cont de faptul că HG a fost publicat în Monitorul Oficial în data de 9 aprilie
2024,  trebuie  să  desemnăm cât  mai  repede  persoanele  care  o  să  facă  parte  din
comisia de predare – preluarea a imobilului în cauză.

Se  supune la  vot  ordinea  de zi  completată,  care  se  aprobă cu  14 voturi
„pentru”– unanimitate.
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Înainte de dezbaterea punctelor de pe ordinea de zi dl președinte supune la
vot procesele verbale, după cum urmează:

- PROCES VERBAL NR. 9 – ȘEDINȚA ORDINARĂ 28 MARTIE 2024

- PROCES VERBAL NR. 10 – ȘEDINȚA EXTRAORDINARĂ 4 APRILIE 
2024

- PROCES VERBAL NR. 11 – ȘEDINȚA EXTRAORDINARĂ 11 APRILIE 
2024

      Cele 3 procese verbale sunt aprobate cu 14 voturi „pentru” – unanimitate.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la  aprobarea susținerii  financiare a asociației  sportive  „Asociația
Sportivă Covasna” în anul 2024 în vederea promovării și dezvoltării activității
sportive în orașul Covasna.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare și arată că structurile sportive fără
scop patrimonial pot beneficia de sume de la bugetul de stat și de la bugetele locale
pentru finanțarea de programe sportive. Aceste sume se asigură pe bază de contracte
încheiate  între  structurile  sportive  respective  și  organele  administrației  publice
centrale sau locale, după caz.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  şi

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 
Discuții: Dl Primar:  am început demersurile înființării unui club sportiv,

Clubul  Sportiv  Carpați  Covasna  –  Kovasznai  Karpatok  Sportegyesulet,  această
asociație este înregistrată, dar nu putem schimba acum numele până nu se termină
campionatul,  dar  cu  siguranță  în  campionatul  următor  vom  participa  cu  noua
structură sportivă/noul club sportiv.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 59/2024
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cu privire la aprobarea susținerii financiare a asociației sportive “Asociaţia
Sportivă Covasna ”în anul 2024 în vederea promovării și dezvoltării

activității sportive în orașul Covasna

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi, Proiect de hotarâre
cu privire la indexarea impozitelor și taxelor locale pe anul 2025.

Dl Antal prezintă pe scurt raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 60/2024
Privind indexarea impozitelor și taxelor locale, pentru anul 2025

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al orașului Covasna a
Clădirii Poligon și aprobarea demolării acesteia.

Dl  Primar  prezintă  referatul  de  aprobare  să  arată  că  a  fost  comandat  o
expertiză privind starea construcției din care a reieșit faptul că nu se poate consolida
clădirea. Acum se propune demolarea construcției astfel încât terenul să fie liber
pentru investițiile planificate pa acel amplasament.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 61/2024
privind  trecerea din domeniul public în domeniul privat al orașului Covasna

a Clădirii Poligon și aprobarea demolării acesteia

Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  aprobarea  finanțării  nerambursabile  alocate  de  la  bugetul  local  al
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orașului  Covasna  pentru activități  nonprofit  de  interes  local,  pe  anul  2024,
pentru proiectele culturale.

Înainte de dezbaterea punctului dl consilier Fulop Csaba aduce la cunoștința
consiliului că nu participă la dezbaterea și votarea acestui proiect.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  şi

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru” (dl Fulop Csaba nu votează), după
care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 62/2024
privind aprobarea finanțării nerambursabile alocate de la bugetul local al
orașului Covasna pentru activități nonprofit de interes local, pe anul 2024,

pentru proiectele culturale

Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  aprobarea  finanțării  nerambursabile  alocate  de  la  bugetul  local  al
orașului  Covasna  pentru activități  nonprofit  de  interes  local,  pe  anul  2024,
pentru proiectele religioase.

Înainte de dezbaterea punctului dnii consilieri Ferencz Botond, Jeszenovics
Albert și Jeszenovics Robert Karoly aduc la cunoștința consiliului că nu participă la
dezbaterea și votarea acestui proiect.

Dl Molnar din partea comisiei de evaluare a proiectelor religioase prezintă
pe scurt modul de evaluare.

  Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
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Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu,  care  este  aprobat  cu  11  voturi  ,,pentru”  (dl  Ferencz  Botond,  dl
Jeszenovics Albert și dl Jeszenovics Robert Karoly nu votează), după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 63/2024
privind aprobarea finanțării nerambursabile alocate de la bugetul local al
orașului Covasna pentru activități nonprofit de interes local, pe anul 2024,

pentru sprijinirea cultelor religioase

Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  aprobarea  finanțării  nerambursabile  alocate  de  la  bugetul  local  al
orașului  Covasna  pentru activități  nonprofit  de  interes  local,  pe  anul  2024,
pentru proiectele religioase.

Înainte de dezbaterea punctului dnii consilieri Ferencz Botond și Fulop Csaba
aduc la cunoștința consiliului că nu participă la dezbaterea și votarea acestui proiect.

Dl Gazda din partea comisiei de evaluare a proiectelor educaționale prezintă
pe scurt modul de evaluare.

            Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  şi

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu  12  voturi ,,pentru” (dl Ferencz Botond și dl Fulop
Csaba nu votează), după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 64/2024
privind aprobarea finanțării nerambursabile alocate de la bugetul local al
orașului Covasna pentru activități nonprofit de interes local, pe anul 2024,

pentru proiectele educaționale

Se trece la discutarea punctului 7 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  aprobarea  finanțării  nerambursabile  alocate  de  la  bugetul  local  al
orașului  Covasna  pentru activități  nonprofit  de  interes  local,  pe  anul  2024,
pentru proiectele sportive.
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Dl  Viceprimar  din  partea  comisiei  de  evaluare  a  proiectelor  sportive
prezintă pe scurt raportul de specialitate.

            Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport şi

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 65/2024
privind aprobarea finanțării nerambursabile alocate de la bugetul local

al orașului Covasna pentru activități nonprofit de interes local, pe anul 2024,
pentru proiectele sportive

Se trece la discutarea punctului 8 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire  la   desemnarea  membrilor  comisiei  pentru predarea  -  preluarea
unor bunuri imobile aflate în domeniul public al statului şi în administrarea
Ministerului  Finanţelor-Agenţia  Naţională  de  Administrare  Fiscală  prin
Direcţia Generală Regională a Finanţelor Publice Braşov şi trecerea acestora în
domeniul public al oraşului Covasna, judeţul Covasna.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare și arată că de ani de zile se solicită
acest drept, până acum am fost tolerați în acea clădire.

            Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport şi

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 66/2024
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cu privire la  desemnarea membrilor comisiei pentru predarea - preluarea
unor bunuri imobile aflate în domeniul public al statului şi în administrarea

Ministerului Finanţelor-Agenţia Naţională de Administrare Fiscală prin
Direcţia Generală Regională a Finanţelor Publice Braşov şi trecerea acestora în

domeniul public al oraşului Covasna, judeţul Covasna

Diverse.
Dl Primar: în urma discuțiilor purtate cu membrii comisiilor de evaluare vă

rog să veniți cu propuneri de modificare și de îmbunătățire a regulamentului actual
de acordare a finanțărilor nerambursabile. Ar trebui să asigurăm cumva finanțarea
tuturor proiectelor care adună punctajul de trecere și se justifică finanțarea lor. 

Dl Enea: într-adevăr trebuie să analizăm acest regulament.
Dl Molnar: și la proiectele religioase trebuie să modificăm. În afară de asta

nu are nici o relevanță să mai cerem CD-uri în viitor, mai ales că calculatoarele mai
noi nici nu au cititor CD.

Dl Fulop:  la  proiectele  sportive  de  ex.  mereu  ne rămân bani,  trebuie  să
vedem cum să alocăm în altă parte suma rămasă.

Dl  Molnar:  am fost  sesizat  de  către  cetățeni  despre  faptul  că  pe  str.  1
Decembrie 1918 spre gară s-a surpat drumul.

Dl Viceprimar: știm despre problemă, astăzi am făcut umplutura.
Dl Holoșpin: nu ține mult umplutura, trebuie găsită altă soluție.
Dl  Primar:  am comandat  lucrările  de  plombare  pentru  tot  orașul,  acum

așteptăm să vină executantul.
Dl Molnar: pe str. Szekely este același problemă.
Dl Viceprimar: acolo am oprit garanția, refacem noi.
Dl Gazda:  am văzut că se tunde iarba în oraș, și  albia pârâului ar trebui

curățată.
Dl Primar: curățenie facem în fiecare zi, am adunat foarte mult gunoi. Până

nu cosim iarba, nu ajungem în albia pârâului. Lucrăm cu forța de munca pe care îl
avem la momentul de față. Cei de la SGA nu vin să curețe albia pentru că nu se
justifică  lucrarea,  nu  s-au  adunat  atâtea  aluviuni.  Când  se  va  justifica,  aducem
excavatorul.

Dl Gazda: la izvorul Elvira aveți camere de supraveghere? Umblă copii și
murdăresc acolo sus.

Dl Primar: alții distrug coșurile de gunoi.
Dl Gazda: să-l înlocuiți și pe cel aruncat în pârâu anul trecut.
Dl Primar: verificăm.
Dl Enea: în Valea Zânelor nu au ridicat lemnul exploatat și nu au curățat

terenul de crengi și rămășițe. Ar trebui cumva să somați firma de exploatare. Tot
acolo prin zonă ar trebui să reabilităm băncile un pic.

Dl Viceprimar: crengile le curățăm noi, terminăm încet cu ele. Materialul
lemnos a fost scos la licitație, dar nu a venit nimeni.

Dl Vatany: nu Ocolul silvic trebuie să preia locul și să facă curățenie?
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Dl Primar: facem noi, o să vopsim și băncile, facem pe rând tot.
Dl Gazda: mai avem piatră cubică? Unde mai puneți?
Dl Primar: mai facem trotuar în cimitir, după care facem un drum tehnic la

Wellness.
Dl Fulop: construcția pentru gunoi din Valea Zânelor a fost stricat de urs, ar

trebui reparat.
Dl Primar: cunoaștem situația, noi conform contractului trebuie să asigurăm

locul pentru gunoiul selectiv. O să lăsăm doar acoperișul și rămâne tomberonul. 
Dl Gazda: nu am mai văzut câini vagabonzi în oraș, dar am înțeles că sunt

lupi.
Dl Primar: lupi nu mai sunt, însă se înmulțesc din nou câinii vagabonzi.

Nefiind alte discuţii domnul Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 15.20.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
                 BODÓ TÖHÖTÖM                  AL ORAȘULUI COVASNA,
                                                                                         ENEA VASILICA
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